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De fractie heeft de volgende vragen:

Geachte voorzitter,

Nog niet lang geleden werd een aantal wijken in Roosendaal opgeschrokken door een groep overlast
gevende jongeren. Zo was het in de wijk Langdonk dagenlang onrustig door jongeren die de straten

opgingen met zwaar illegaal vuurwerk, waarmee ze schade aanrichtten. Jongeren van rond de 15 jaar

zetten de hele wijk op zijn kop. Een noodverordening werd afgekondigd. De jongeren zouden boos

zijn over de coronamaatregelen en dat met oud en nieuw geen vuurwerk afgestoken mag worden. ln

de diverse beelden van diverse media in die tijd zagen we niet alleen jongeren aan het woord komen

en hun onvrede uiten, maar daaromheen ook kinderen.

Op het NOS-Journaalvan26 november jongstleden, werd een jongerenwerker uit Roosendaal

geÏnterviewd. Hij liet weten dat de jongeren gefrustreerd zijn omdat er weinig te doen is voor ze.

Activiteiten die ze graag wilden doen, konden niet doorgaan vanwege de coronamaatregelen, aldus

de jongerenwerker. Terwijl er in coronatijd aan alle kanten geprobeerd is om de jeugd erbij te

betrekken en er activiteiten georganiseerd zouden worden, krijgen we nu het beeld dat er maar weinig

van terecht is gekomen en jongeren niet gehoord zijn.

ChristenUnie Roosendaal heeft sinds maart2O18 gepleit voor een meer preventieve aanpak en meer
jongerenwerkers. Jongerenwerkers die het in hun DNA hebben om in contact te komen met jongeren

(corona of niet), om aan de hand van een bewezen project aan de slag te gaan met jongeren die

dreigen af te glijden. ln de commissievergadering van ô december 2018 stelde ChristenUnie

Roosendaal de vraag wat de visie van de gemeente is wat betreft het voorkomen en signaleren van

crimineel gedrag al in de vroege kinderjaren. Een duidelijk antwoord is daar nooit op gekomen. Een

visie moet in ieder geval zichtbaar en praktisch uitgevoerd (kunnen) worden. Ook tijdens de politieke

beschouwingen van maart 2019 was het standpunt van ChristenUnie Roosendaal dat het belang van

preventie in beleidsstukken wel vaak terug te vinden is, maar dat de uitvoering in de praktijk vaak

weinig aandacht lijkt te krijgen. Verder bracht ChristenUnie Roosendaal tijdens de behandeling van

het Actieplan lntegrale Veiligheid van januari 2020 de problematiek rondom de preventieve aanpak

onder de aandacht.

ChristenUnie Roosendaal heeft tijdens commissie-en raadsvergaderingen regelmatig de wijk

Langdonk naar voren gebracht als de wijk die het wel degelijk in zich heeft om zich in positieve zin te

ontwikkelen met aandacht voor de sociale cohesie. Wij zagen iets moois ontstaan met het

programma van de Vreedzame wijk, een programma gericht op preventie en gesubsidieerd door de
gemeente Roosendaal en destijds uitgevoerd door de jongerenwerker van jongerenorganisatie Boost

in samenwerking met andere organisaties uit de wijk. Omdat deze jongerenorganisatie handen en

voeten te kort kwam, dienden wij als fractie een motie in die pleitte voor meer jongerenwerkers.

Helaas heeft die motie het toen niet gehaald in onze gemeenteraad.

Gemeente

oosen

Datum 11 decembet2020
Onderuverp Jonqerenwerk in Roosendaal
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Erg jamme¡ aangezien jongerenwerkers kinderen en jongeren meenemen in positief sociaal gedrag

Zodat kínderen en jongeren weten datze ertoe doen, dat ze erbij horen en dat de samenleving op

hen zit te wachten.

Jongerenwerkers zien en horen veel. Ze kennen de wijk en weten welke jongeren extra steun

verdienen. Ze worden ook door de jongeren en mensen herkend. Het jongerenwerk probeert hun

kans op problemen thuis, op school of in de vrije tijd zo klein mogelijk te maken. Het jongerenwerk

biedt een weg terug voor jongeren die al in de problemen zijn geraakt. Wat vooral mooi is, is dat
jongerenwerkers dwarsverbanden kunnen leggen tussen verschillende milieus.

Ook zijn er eerder onderzoeken uitgevoerd in opdracht van het Ministerie van Volksgezondheid,

Welzijn en Sport, over de maatschappelijke en financiële effecten van jongerenwerk. Het is volgens

ChristenUnie Roosendaal de taak van de gemeente om het jongerenwerk te faciliteren en stevig te
positioneren als verbindende schakel tussen sectoren als onderwijs, jeugdhulp, zorg en politie.

Het afgelopen jaar zrln de zorgen die ChristenUnie Roosendaal had wat betreft de preventieve

aanpak in onze stad helaas niet weggenomen, eerder toegenomen. Zo heeft onze fractie het

afgelopen jaar geen jongerenwerker meer gezien op straat, in de wijk Langdonk, en vinden er naar

ons weten geen (constructieve) gesprekken meer plaats met de doelgroepen jongeren en kinderen.
(De doelgroep die op het NOS-journaal worden aangemerkt als de relschoppers.) De ChristenUnie

ziet gemiste kansen en is van mening dat geen enkele corona-maatregel de preventieve aanpak en

constructieve gesprekken in de weg hoeven te staan.

Gelet op het bovenstaande heeft de fractie van ChristenUnie Roosendaal de volgende vragen aan

het college.

Vraag 1a.

Welke gecontracteerde maatschappelijke organisaties in Roosendaal hebben een rol gehad in het

voorkomen van de vuurwerkoverlast en zijn dus preventief bezig ik de wijk Langdonk?

Vraag 1b.

Op welke manier zijn deze organisaties preventief bezig in de wijk Langdonk?

Yraag2.

Op welke manier gaat er nu preventief gewerkt worden in de wijk Langdonk, als ook in de wijken

Kortendijk en Kalsdonk, om eenzelfde soort incidenten te voorkomen in de kerstvakantie en in 2021?

Vraag 3.

Onze fractie heeft tijdens de raadsvergadering over hetActieplan lntegrale Veiligheid de vraag
gesteld of het project van de Vreedzame wijk weer opgepakt zal worden in onder andere de wijk

Langdonk. De portefeuillehouder antwoordde bevestigend. Helaas heeft onze fractie niets meer

vernomen van dit project, ook niet bij navraag van betrokken organisaties en scholen. Wat is de reden

waarom geen uitvoering meer is/wordt gegeven aan de uitrol van het project Vreedzame wijk?

Vraag 4.

Bent u het met de fractie van ChristenUnie Roosendaal eens dat coronamaatregelen geen

belemmering hoeven te zijn voor een preventieve aanpak en het opbouwen van contacten met

kinderen en jongeren in de wijken door onder andere jongerenwerkers en straathoekwerkers?

Vraag 5.

Als u het met bovenstaande vraag eens bent, welke stappen zal het college ondernemen?



Vraag 6.

Op de website van het Nederlands Jeugdinstituut lezen we dat het Rijk en de VNG met een plan en
extra geld komen om speciale activiteiten te organiseren voor en met jongeren, te beginnen in de
kerstvakantie. Dat kondigde premier Rutte ook aan tijdens de persconferentie Zie hiervoor
https:/iwww.nji.nl/nl/Actueel/Nieuws-uit-het-jeugdveld 12020lKerstvakantie-voor-scholen-wordt-niet-
verlengd

Gaat er iets extra's georganiseerd worden in de gemeente Roosendaal en zo ja, wat?

Alvast dank voor uw beantwoording.

Namens de fractie van de ChristenUnie,

Karen Su ijkerbuijk-Ader



Wij beantwoorden de vraag als volgt:

vraag 1a

Binnen de gemeente en in de wijken wordt samengewerkt met formele en informele partners die in
contact staan met jongeren, zoals WijZijn, Gemeente,
onderwijs, Sportservice, buurtpreventisten en andere betrokken organisaties om zo overlast op straat
te verminderen. Deze samenwerking is er altijd en is geïntensiveerd in de periode dat er sprake was
van vuurvverkoverlast. Daarnaast zijn er in de laatste maanden van 2020 meerdere gesprekken
gevoerd met de jongeren zelf over vuurwerkoverlast en hebben zij ook bijgedragen aan het
voorkomen ervan.

vraag 1b

De straathoekwerkers, jongerenwerkers en anderen betrokken, zijn zichtbaar in de wijk en zoeken
laagdrempelig contact met de jongeren. Zij fungeren als een luisterend oor waarbij begrip is voor de
lastige situatie waarin jongeren op dit moment in verkeren als gevolg van de
Coronamaatregelen. Daar waar nodig wordt er opgeschaald naar araardere zorg. Verder
worden jongeren gewezen op de activiteiten die nu voor hen georganiseerd worden om zo verveling

en eenzaamheid tegen te gaan.

vraag2

Na de vuurwerkoverlast in november hebben alle ouders een brief ontvangen van de burgemeester.
De burgemeester heeft samen met wethouders gesprekken gevoerd met jongeren

in de wijken en wethouder Van Ginderen is langs geweest bij de Norbertus Gertudis Mavo om zo op
te halen wat er leeft onder de jongeren. Ook zijn er extra professionals op straat ingezet
zoals streetcoaches en wordt de social media goed in de gaten gehouden. ln de kerstvakantie en in

de periode erna zijn extra activiteiten opgezet voor jongeren.

vraag 3

De basis van een Vreedzame Wijk wordt gevormd door de scholen en de pedagogische
principes hiervan dienen verankerd te worden in het beleid van de scholen en de instellingen om de
scholen heen. Wij juichen de principes van de Vreedzame Wijk toe maar vinden het belangrijk dat er
voldoende draagvlak is vanuit de scholen en andere betrokken organisaties omdat alle
jeugdvoorzieningen dienen te werken volgens dezelfde principes. De belangrijkste kracht van
Vreedzame Wijk ligt namelijk in het hanteren van een eenduidige pedagogische visie. Als de
betrokken partfen dit (weer) verder willen oppakken, zullen wij dit initiatief ondersteunen.

vraag 4

Wij zijn het met bovenstaande eens.

vraag 5

De straathoekwerkers en jongerenwerkers werken preventief en zoeken actief het contact met
kinderen en jongeren in de gehele gemeente. Zijzijn aanwezig op scholen, in de wijken,
op social media en in het jongerencentrum en op andere plaatsen waar jongeren te vinden zijn. Ze

doen dat zeven dagen per week, op de uren dat de jongeren actief zijn. Naast het jongerenwerk en

de straathoekwerkers zijn ook andere organisaties in de wijken actief ten behoeve van een
preventieve aanpak en het opbouwen van contacten met kinderen en jongeren zoals Sportservice
(SSNB). Ook de Jongerenraad behartigt de belangen van de Roosendaalse jongeren en voert

regelmatig overleg met wethouder Van Ginderen hierover.



vraag ô

Bij de beantwoording van de raadsvragen van "Stand van zaken activiteiten jongeren in
coronatijd" van 18 december heeft u kunnen lezen welke activiteiten er georganiseerd zijn voor
jongeren in de kerstvakantie en de periode er na. De jongerenactiviteiten zijn vermeld op de
nieuwe Roosendaalse website www.ietstedoen.com.

Wij vertrouwen erop U hiermede voldoende te hebben geïnformeerd

Hoogachtend,

Burgemeester en wethouders van

De secretaris, De
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